
Zápis
z rádnéhozasedáníVedeckéradyFPFSV dne21. 2. 2007

Prítomni: prof. Stuchlík, Doc. Gawrecká, prof. Bobková, prof. Cemohorský,
prof. Gawrecki, prof. Hubac, prof. Kelemen, doc. Kelemenová, doc. Koukdla,
doc. Lukasová, doc. Urbanec, doc. Vác1avíková,doc. Žácek (do 12.10 h),

Omluveni: prof. Bicák, prof. Birgus, prof. Mikulecký, prof. Niederle, prof. Pištora,
prof. Svoboda, prof. Trapl,

Hosté: doc. Kolár, doc. Korbelárová, priv. Doz. Kratochvílová, PhDr. Mastiliaková,
RNDr. Hledík, RNDr. Sekanina

Program:
1. Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7310 Filologie,

studijního oboru Anglictina pro školskou praxi (kombinovaná forma).
2. Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7310 Filologie,

studijního oboru Nemcina pro školskou praxi (kombinovaná forma).
3. Žádost o akreditacinavazujícího magisterského studijního programu N731O

Filologie, studijního oboru Nemcina (kombinovaná forma)
4. Žádost o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu N731O

Filologie, studijního oboru Anglictina (kombinovaná forma).
5. Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B5341 Ošetrovatelství,

studijního oboru Všeobecná sestra (kombinovaná forma).
6. Žádost o akreditaci bakalárského studijního programu B1702 Aplikovaná fyzika,

studijního oboru Multimediální techniky (prezencní forma).
7. Žádost o prodloužení akreditace magisterského studijního programu M1701 Fyzika,

studijního oboru Teoretická fyzika (prezencní forma).
8. Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7201 Informacní

studia a knihovnictví, studijního oboru Informacní a knihovnická studia (prezencní
forma).

9. Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7105 Historické
vedy, studijního oboru Historie-muzeologie (kombinovaná forma).

10. Ruzné

Zahájení
Predseda prof. Stuchlík privítal prítomné. Sdelil, že Ústav historie a muzeologie FPF získal
oprávnení ke konání habilitacního a profesorského rízení. Pripomnel, že jde o poslední
zasedání VR v jeho funkcním období jako dekana FPF a predsedy VR a podekoval
prítomným clenum za spolupráci.

S návrhem prof. Stuchlíka, aby návrhy na akreditace bakalárského a navazujícího
magisterského programu Filologie, oboru Anglictina (bod 1 a 4) a Nemcina (bod 2 a 3) byly
projednávány spolecne, souhlasili všichni prítomní clenové.

Ad 1) Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7310 Filologie,
studijního oboru Anglictina pro školskou praxi (kombinovaná forma).



Ad 4) Žádost o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu N7310
Filologie, studijního oboru Anglictina (kombinovaná forma).

Doc. Kolár predstavil predkládané materiály. Uvedl, že cílem materiálu je nabídka možnosti
na rozšírení vzdelání ucitelu. Predkládaný materiál reaguje na požadavek z praxe.

Ad 2) Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7310 Filologie,
studijního oboru Nemcina pro školskou praxi (kombinovaná forma).

Ad 3) Žádost o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu N7310
Filologie, studijního oboru Nemcina (kombinovaná forma)

Doc. Kratochvílová predstavila oba predkládané materiály. Spisy vznikaly v soucinnosti,
bakalárský program reaguje na poptávku ,z praxe, kdy se jeví velký zájem o tento typ studia.
Navazující magisterský program je zameren více odborne a uspokojí i poptávku a zájem
studentu FPF.

Diskuse:
Prof. Stuchlík:
Požádal oba garanty, aby strucne vystihli obsahové shody nebo odlišnosti mezi prezencní
a kombinovanou formou studia.

Doc. Kratochvílová:
Vychází se z požadavku, aby navazující studium v kombinované forme postihovalo strukturu
studia denního, je respektován požadavek na zajištení studijních opor pro studium.

Usnesení:
VR schvaluje návrh na rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7310
Filologie, studijního oboru Anglictina pro školskou praxi v kombinované forme, návrh
na akreditaci navazujícího magisterského studijního programu N7310 Filologie,
studijního oboru Anglictina v kombinované forme, návrh na rozšírení akreditace
bakalárského studijního programu B7310 Filologie, studijního oboru Nemcina pro
školskou praxi v kombinované forme, návrh na akreditaci navazujícího magisterského
studijního programu N7310 Filologie, studijního oboru Nemcina v kombinované forme.

Hlasování:
Souhlas s usnesením vyslovilo všech prítomných 13 clenu, nikdo nebyl proti, nikdo se
hlasování nezdržel.

Ad 5) Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B5341
Ošetrovatelství, studijního oboru Všeobecná sestra (kombinovaná forma)

PhDr. Mastiliaková predstavila predkládaný materiál. O kombinovanou formu studia je
v praxi obrovský zájem už 15 let, tato poptávka není uspokojena. Po pul roce své existence je
Ústav ošetrovatelství pripraven zahájit kombinovanou formu studia. Pro výuku jsou
pripraveny ucebny, na ústavu jsou pracovníci, kterí si dokoncují kvalifikaci v doktorském
studiu. Pro prípravu opor získal ústav financní prostredky z rozvojového projektu.



Diskuse:
Doc. Žácek:
Dotázal se, jaká cást opor je v soucasné dobe zpracována.

PhDr. Mastiliaková:
Podmínkou akreditacní komise je mít zpracováno 1/3 opor a všechny predmety "A".
V soucasné dobe se další opory pripravují, do 5ti mesícu budou zpracovány zbývající opory.

Prof. Gawrecki:

Muže VR materiál schválit, i když jsou opory zpracovány pouze z jedné tretiny?

Prof.Stuchlík:

Materiál se muže nechat dopracovat a pak znovu predložit, ale není pro to, aby byla procedura
projednávání zdržována. Priklání se ke schválení návrhu s podmínkou, že bude materiál
dopracován a po úpravách bude predložen rektorovi k dalšímu rízení.

Prof. Cernohorský:
V prípade predkládání žádostí o kombinovanou formu studia, kde podmínkou jsou
zpracované opory, je zapotrebí obezretnosti. Je to hlubší záležitost i vzhledem
k pripravovanému novému VŠ zákonu. Dodal, že v uplynulém období bylo na SU málo
prípadu, kdy se usnesení nemusela doplnovat o formulaci "po doplnení". Upozornuje na
dodržování alespon formální stránky žádostí. Je na rektorovi, zda na sebe vezme odpovednost
a pošle materiály na MŠMT. Pokud materiál neuspeje, záleží na rektorovi, zda se proti
rozhodnuti akreditacní komise postaví a bude v prípade neprijetí oponovat.

Doc. Žácek:

Návrh dekana odpovídá situaci. Nepochybne bude na zvážení rektora, jestli spis postoupí VR
SU. Na VRje , aby rozhodla, zda s tímto návrhem bude souhlasit, pakje to na zodpovednosti
dalších orgánu.

Prof. Cernohorský:
Dotázal se PhDr. Mastiliakové, zda ví, jak se Min. zdravotnictví k materiálu postaví, protože
nekteré materiály z MU Brno mají na Min. zdravotnictví potíže.

PhDr. Mastiliaková:
Jelikož Min. zdravotnictví schválilo prezencní formu studia, není duvod k neschválení
kombinované formy.

Usnesení:
VR schvaluje návrh na rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B5341
Ošetrovatelství, studijního oboru Všeobecná sestra v kombinované forme a doporucuje
dekanovi, aby po doplnení návrhu o príslušné materiály byl návrh postoupen rektorovi
k dalšímu rízení.

Hlasování:

Souhlas s usnesením vyslovilo 13 clenu, nikdo nebyl proti, nikdo se hlasování nezdržel.



Ad 6) Žádost o akreditaci bakalárského studijního programu B1702 Aplikovaná fyzika,
studijního oboru Multimediální techniky (prezencní forma).

RNDr. Sekanina predstavil predkládaný materiál a upozornil, že v programu VR je chybne
uvedeno "technika" místo "techniky". Uvedl, že na Ústavu fyziky je pro nový studijní obor
dobré zázemí i pocítacové vybavení, krome pocítacové ucebny má i ucebnu multimédií.
Predpokládá se zapojení odborníku z praxe, címž bude studium posunuto na jinou úroven,
bude obohaceno o umeleckou složku z oblasti režie, dramaturgie, atd. Studenti získají
praktické znalosti v digitální fotografii dokumentární i umelecké, naucí se práci s videem, se
zvukem pro prípravu scénáre k filmu, režii, audiovizuálního díla. Cílem studia je znalost
vytvorení celého audiovizuálního díla. Absolventi najdou uplatnení jako samostatní
pracovníci a tvurci audiovizuálních del, mohou pracovat u velkých pocítacových firem,
v komunikacní sfére -v televizi, rozhlase, tisku.

Diskuse:
Prof. Kelemen:

Materiál pochopil jako návrh studijního programu, který by mohl být studován i na jiných
pracovištích než na fyzice. Multimediální studia jsou velmi žádaná a módní, do výuky jsou
zapojeni i pracovníci z lTF. Verí, že se najde zpusob, jak do volitelných predmetu zapojit
i ostatní složky fakulty. Dotázal se, zda jsou do výuky zapojeni i multimediální specialisté,
navrhuje doplnit volitelné predmety B a C.

Prof. StuchUk:

Spolupráce s ostatními pracovišti fakulty je automaticky predpokládána a bude se dále
rozširovat, kredity B budou doplneny. Bude to otevrený studijní program ve spolupráci ÚF a
Úl, bude se snažit získávat další vstupy i z lTF. Bylo by vhodnejší, kdyby bylo možné tento
studijní program prezentovat pod filmovými studii ne pod aplikovanou fyzikou, bohužel
jednání s lTF to neumožnila. Jedná se o specifický program v rámci celé CR.

Doc. Žácek:

Podporuje program, nutná je jeho dobrá prezentace. Doporucuje zmenit název predmetu
"Základy ceštiny".

Prof. Bobková:
Uvedla, zda je vhodné, aby nekteré predmety mely název "Úvod do ". Doporucuje tento
název pozmenit, protože "úvod" predpokládá, že obsah predmetu bude dále rozvíjen.

Prof. StuchUk:

Poznámka prof. Bobkové je velmi racionální, název lze vyrešit slovem "základy". Je
presvedcen o tom, že predkládaný materiál je dobrý a pokud nebude predložen akreditacní
komisi, pokusí se o multimediální studia v brzké dobe jiné vysoké školy, což muže být pro
SU škoda. Materiál klade duraz na technické zpracování, je to jeho jádro a akcent,
prostupnost oboru je volná.

Prof. Cernohorský:
Program je sice atraktivní, ale název "techniky" je klamavý.
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Prof. Kelemen:

Doporucuje zmenit "techniky" na "technologie". Jelikož je možné ocekávat dotaz akreditacní
komise, proc se materiál predkládá v oboru Fyzika, doporucuje do materiálu vložit poznámku,
že materiál se predkládá v oboru Fyzika, ale že vznikl na bázi všech ústavu FPF.

Prof. Stuchlík:

Materiál se musí predkládat do konkrétního studijního programu.

Prof. Cernohorský:
Navrhuje název "studia".

Prof. Gawrecki:

Duležité je to, že se navrhuje žádaný a pritažlivý obor, doporucuje jeho schválení, detaily
mohou být dopracovány.

Prof. Cernohorský:
Dát do usnesení název, pod kterým byl materiál predložen VR s tím, že se ponechává na vuli
dekana a rektora, zda bude název v duchu diskuse zmenen.

Ve 12.10 h odešel doc. Žácek.

Usnesení

VR schvaluje návrh na akreditaci bakalárského studijního programu B1702 Aplikovaná
fyzika, studijního oboru Multimediální techniky v prezencní forme a doporucuje
dekanovi, aby po príslušných úpravách návrh postoupil k dalšímu rízení.

Hlasování:

Souhlas s usnesením vyslovilo 12 clenu, nikdo nebyl proti, nikdo se hlasování nezdržel.

Ad 7) Žádost o prodloužení akreditace magisterského studijního programu M1701
Fyzika, studijního oboru Teoretická fyzika (prezencní forma).

RNDr. Hledík predstavil predkládaný materiál. Uvedl, že studijní obor Teoretická fyzika má
dlouholetou tradici a je velice úspešný. Obor je zameren na výchovu talentu, fyziku, kterí se
budou venovat vedecké práci. Absolventi studijního oboru získávají znalosti a dovednosti
v klasické i moderní fyzice. Obor obsahuje i predmety programování. Absolventi mají dobré
predpoklady pro doktorské studium. V r. 2005 získal student tohoto oboru za své výsledky
cenu MŠMT, další studentka byla ocenena za svou magisterskou práci cenou Siemens.

Usnesení

VR schvaluje návrh na prodloužení akreditace magisterského studijního programu
M1701 Fyzika, studijního oboru Teoretická fyzika v prezencní forme a doporucuje
dekanovi, aby návrh postoupil rektorovi SU k dalšímu rízení.

Hlasování

Souhlas s usnesením vyslovilo 12 clenu, nikdo nebyl proti, nikdo se hlasování nezdržel.
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Ad 8) Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7201
Informacní studia a knihovnictví, studijního oboru Informacní a knihovnická studia
(prezencní forma).

Prof. Stuchlík pripomnel, že probehla diskuse mezi ÚBK a Úl o navrženém materiálu.

Doc. Kelemenová predstavila predkládaný materiál a zvýraznila odlišnosti navrhovaného
oboru od oboru vyucovaného na ÚBK. Je akceptováno rozšírení výuky o cizí jazyk.

Diskuse:
Doc. Gawrecká:

Seznámila cleny VR s písemným vyjádrením prof. Mikuleckého, který kladne hodnotí
predložený návrh.

Doc. Urbanec:

Na základe úprav provedených Úl souhlasí ÚBK s predložením materiálu. Nový studijní obor
ponese název Informacní studia se zamerením na knihovnictví.

Usnesení

VR schvaluje návrh na rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7201
Informacní studia a knihovnictví, studijního oboru Informacní studia se zamerením na
knihovnictví v prezencní forme a doporucuje dekanovi, aby po drobných úpravách
návrh postoupil rektorovi SU k dalšímu rízení.

Hlasování:

Souhlas s usnesením vyslovilo 12 clenu, nikdo nebyl proti, nikdo se hlasování nezdržel.

Ad 9) Žádost o rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7105
Historické vedy, studijního oboru Historie-muzeologie (kombinovaná forma).

Prof. Gawrecki pripomenul, že získání oprávnení ke konání habilitacního a profesorského
rízení je i zásluhou VR a jejího personálního složení. Doporucuje, aby pracovníci využívali
možnost habilitacních a profesorských rízení na jiných univerzitách, címž se zhodnotí jejich
kvalita.

Prof. Gawrecki predstavil predkládaný materiál. Studijní plány jsou zcela identické, rozdíl je
v praxi, uchazeci jsou vetšinou již zamestnáni. Materiál byl dále doplnen na základe
doporucení akreditacní komise. Opory mají jednotnou formu, podle podmínek AK jejich
rozsah presahuje požadavky. Duvodem predkládání žádosti je poptávka již zamestnaných
pracovníku o doplnení kvalifikace.

Diskuse:
Prof. Cernohorský:
Za velmi hodnotné považuje sdelení prof. Gawreckého, že oprávnení pro habilitacní a
profesorská rízení chce ÚHM používat pro zájemce z jiných pracovišt'. Prestiž vzniká tím, že
k habilitaci není využíváno domácí pracovište.

Prof. Bobková:

Provedl ÚHM nejaký výzkum o zájmu o kombinovanou formu predkládaného oboru?
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Prof. Gawrecki:

Organizovaný výzkum prováden nebyl, ale zájem o kombinovanou formu studia je.

Usnesení
VR schvaluje návrh na rozšírení akreditace bakalárského studijního programu B7l05
Historické vedy, studijního oboru Historie-muzeologie (kombinovaná forma).

Hlasování

Souhlas s usnesením vyslovilo 12 clenu, nikdo nebyl proti, nikdo se hlasování nezdržel.

Ad 10) Ruzné
VR se v tajném hlasování vyslovila k návrhu na jmenování clenu komise pro státní záverecné
bakalárské zkoušky konané na Ústavu pedagogických a psychologických ved.

Na záver podekoval prof. Stuchlík všem clenum VR za dosavadní spolupráci.

Zapsala: Eva Jakubcová
V Opave dne 21. 2. 2007 \

1/\ ,
J \.

Doc. PhDr. Marie

tajemnice
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Hlasování: pro proti zdržel se

PhDr. Edita Ondrejová, Ph.D. 12 O O
PhDr. Šárka Cížková 12 O O
Mgr. Martina Myšíková, Ph.D 12 O O
Mgr. Marta Kolaríková 8 4 O
Mgr. Marta Hermanová 12 O O
Mgr. Igor Hendrych 12 O O
Mgr. Petr Prasek 12 O O
Mgr. Adam Haas 12 O O
Mgr. Tomáš Kamrádek 12 O O
Mgr. JiríUrban 12 O O

Všichni navržení byli schváleni.


